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In de afgelopen maanden heeft u op drie momenten schriftelijke vragen gesteld over 
vluchtelingenopvang, statushouders en de bestuursovereenkomst (Groningendeal). Daarnaast 
heeft u in het interpellatiedebat van 14 februari van dit jaar ook een aantal vragen gesteld 
waarvan wij de beantwoording aan u hebben toegezegd. In verband met de samenhang tussen 
deze vragen en onderwerpen hebben wij de beantwoording gebundeld. We hebben voor de 
beantwoording meer tijd nodig gehad, hetgeen we ook aan u hebben laten weten. 
 
In deze brief hieronder vindt u in chronologische volgorde de schriftelijke vragen (cursief) en de 
antwoorden van ons college daarop.  
 

Schriftelijke vragen van de fractie van de VVD d.d. 23 januari 2024 

1. Bent u bekend met het artikel “Westerkwartier moet in eerste zes maanden van 2024 
onderdak regelen voor 158 statushouders” van 3 januari 2024?1 
a. Kan het College van B&W de informatie in het nieuwsartikel verifiëren? 
Wij zijn bekend met het artikel. Ten aanzien van de taakstelling huisvesting 

statushouders kunnen we u het volgende melden. De achterstand ultimo 2023 bedroeg 

90 personen. We hebben in 2023 inderdaad 48 personen geplaatst. De taakstelling voor 

het eerste half jaar van 2024 bedraagt 68 personen. Daarmee is de totale taakstelling 

voor het eerste half jaar van 2024 inderdaad 158 personen. Hiervan hebben we inmiddels 

11 personen geplaatst. 

 
1 Martijn Klerks, “Westerkwartier moet in eerste zes maanden van 2024 onderdak regelen voor 158 statushouders”, Algemeen 
Dagblad, 3 januari 2024 (zie online: https://www.ad.nl/westerkwartier/westerkwartier-moet-in-eerste-zes-maanden-van-2024-
onderdak-regelen-voor-158-statushouders~ada125bd/?referrer=https%3A%2F%2Fwww.google.nl%2F). 

https://www.ad.nl/westerkwartier/westerkwartier-moet-in-eerste-zes-maanden-van-2024-onderdak-regelen-voor-158-statushouders~ada125bd/?referrer=https%3A%2F%2Fwww.google.nl%2F
https://www.ad.nl/westerkwartier/westerkwartier-moet-in-eerste-zes-maanden-van-2024-onderdak-regelen-voor-158-statushouders~ada125bd/?referrer=https%3A%2F%2Fwww.google.nl%2F
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2. Bent u bekend met het nieuwsartikel “Spreidingswet: gemeente Westerkwartier moet 
volgend jaar plek maken voor 382 asielzoekers” van 21 januari 2024?2 
a. Kan het College van B&W de informatie in het nieuwsartikel verifiëren? 
b. Sinds wanneer is het College van B&W op de hoogte van deze informatie? 
c. En, in het verlengde van vraag 2c: Op welk moment en op welke wijze is/was het College 

van B&W van plan dit met de gemeenteraad te delen? 
Wij zijn bekend met het artikel. Op 31 januari 2024 heeft de Staatssecretaris van Justitie 

en Veiligheid in de Staatscourant de capaciteitsraming gepubliceerd voor de jaren 2025 

en 2026. In deze capaciteitsraming staat voor de provincie Groningen een opgave van 

2715 plekken. De opgave voor de gemeente Westerkwartier is 381 plekken waarvan 32 

geschikt voor AMV-ers. De opgave voor Westerkwartier is daarmee 1 lager dan in het 

artikel vermeld. Het artikel is gepubliceerd in de aanloop naar de behandeling van de 

Spreidingswet in de Eerste Kamer. Op het moment van publicatie van het artikel waren 

wij in afwachting van definitieve cijfers die in de capaciteitsraming zijn opgenomen. 

Louter het melden van het aantal te realiseren opvangplaatsen zien wij als onvoldoende 

informatie. Het is namelijk de vraag wat we als regio met de provinciale taakstelling gaan 

doen. De opgave voor de gemeente Westerkwartier is hiervan afgeleid. Over dit 

onderwerp voeren we overleg met de andere Groninger gemeenten via de Provinciale 

Regietafel. Dit overleg is gestart in de PRT-vergadering van 29 maart. 

3. In hoeverre worden op dit moment vluchtelingen/asielzoekers opgevangen in de gemeente 
Westerkwartier? Graag verneemt de VVD-fractie een inhoudelijke motivering van de situatie 
zoals die op 1 januari 2024 was. 
Op 1 januari 2024 ving de gemeente Westerkwartier alleen Oekraïense ontheemden op, 

verdeeld over vier vestigingen (Sebaldeburen, Grootegast, Marum en Zuidhorn). Van 

opvang van asielzoekers was op dat moment geen sprake. De eerste asielzoekers die 

door de gemeente dit jaar zijn opgevangen zijn op 13 maart in de opvang in Midwolde 

aangekomen. 

 

4. Wat is de totale maatschappelijke opgave van de gemeente Westerkwartier met betrekking 
tot de opvang van vluchtelingen/asielzoekers en de huisvesting van statushouders voor 
2024? 
De gemeente Westerkwartier heeft voor 2024 een opgave die bestaat uit twee 

onderdelen: het huisvesten van 410 ontheemden uit Oekraïne en het huisvesten van 230 

statushouders (naar schatting zal de totale taakstelling 2024 rond de 140 personen 

bedragen. Vermeerderd met de achterstand 2023 bedraagt het totale aantal dan 230 

personen). In de Groningendeal staat overigens per abuis het aantal van 428 

ontheemden uit Oekraïne opgenomen. Dit betreft 18 opvangplaatsen die ten tijde van 

het sluiten van de Groningendeal al niet meer bestonden.  

 

 

 
2 Martijn Klerks, “Spreidingswet: gemeente Westerkwartier moet volgend jaar plek maken voor 382 asielzoekers”, Algemeen 
Dagblad, 21 januari 2024 (zie online: https://www.ad.nl/westerkwartier/spreidingswet-gemeente-westerkwartier-moet-volgend-
jaar-plek-maken-voor-382-asielzoekers~ace4041d/?referrer=https%3A%2F%2Fwww.google.nl%2F). 

https://www.ad.nl/westerkwartier/spreidingswet-gemeente-westerkwartier-moet-volgend-jaar-plek-maken-voor-382-asielzoekers~ace4041d/?referrer=https%3A%2F%2Fwww.google.nl%2F
https://www.ad.nl/westerkwartier/spreidingswet-gemeente-westerkwartier-moet-volgend-jaar-plek-maken-voor-382-asielzoekers~ace4041d/?referrer=https%3A%2F%2Fwww.google.nl%2F


Pagina 
3 van 11 

 

5. In hoeverre heeft het College van B&W een formeel/informeel verzoek ontvangen van de 
relevante partijen om over te gaan tot de opvang van asielzoekers/vluchtelingen in de 
gemeente Westerkwartier? 
a. Zo ja, op welk moment is een dergelijk verzoek ontvangen? 
b. Zo ja, in hoeverre heeft het College van B&W de gemeenteraad op de hoogte gebracht 

omtrent het ontvangen verzoek? 
Op 19 december hebben we een verzoek ontvangen om op korte termijn 70 crisis-

noodopvang plekken te leveren. We hebben dit verzoek in college besproken en 

geconstateerd dat we op hele korte termijn geen locatie konden leveren. Het verzoek is 

daarop ingetrokken. Op 20 december 2023 ontvingen we van de Provinciale Regietafel 

een verzoek, gericht aan alle Groninger gemeenten, om 70 opvangplaatsen te realiseren 

om Ter Apel te ontlasten. Nu dit niet een verzoek op hele korte termijn betrof hebben we 

opdracht gegeven om een ambtelijk advies uit te brengen over de mogelijkheden om 

invulling te geven aan het verzoek van de PRT. Dit heeft geleid tot ons besluit van             

24 januari 2024, waarover wethouder Stomphorst op die woensdag uw gemeenteraad 

heeft geïnformeerd. 

6. In hoeverre heeft het College van B&W het voornemen (gehad) om in de toekomst een 
Asielzoekerscentrum (AZC) te realiseren/te laten vestigen op het grondgebied van de 
gemeente Westerkwartier? 
Wij hebben tot op dit moment geen voornemen om in de toekomst een 

Asielzoekerscentrum (AZC) te realiseren op het grondgebied van de gemeente 

Westerkwartier. We brengen de effecten van de Spreidingswet momenteel in kaart. 

Mocht op basis daarvan de realisatie van een Asielzoekerscentrum noodzakelijk worden, 

dan informeren wij u daar over. 

 

7. In hoeverre heeft het College van B&W één of meerdere (nieuwe) locaties in de gemeente 
Westerkwartier op het oog voor, in voorbereiding voor, of aangewezen voor een vorm van 
opvang van vluchtelingen/asielzoekers? 
In het kader van de taak om ontheemden uit Oekraïne op te vangen verkennen we 

voortdurend of er locaties zijn die zich lenen voor de opvang van deze groep 

ontheemden. Dat doen we vanuit twee invalshoeken: mogelijke vervanging van de 

bestaande locaties (bijvoorbeeld vanwege aflopende beschikbaarheid of om deze vrij te 

spelen voor ander gebruik) en mogelijke uitbreiding van de opvangcapaciteit als dat 

nodig mocht zijn. Tegen deze achtergrond waren we op zoek naar een vervangende 

locatie voor de opvang in Grootegast. Het huurcontract voor deze locatie loopt definitief 

af op 1 juli 2024. We hebben als vervangende locatie gekozen voor het kantoorpand 

Dusseldorp Midwolde en wel tot 1 juli 2026. We hebben ook besloten dit pand tijdelijk, 

tot uiterlijk 1 juni 2024, in te zetten als tijdelijke gemeentelijke opvang voor vluchtelingen 

uit Ter Apel.  

 

 



Pagina 
4 van 11 

 

8. Vervolg op vraag 7. Indien “het voormalige bedrijfsterrein van sloopbedrijf Dusseldorp 
(voorheen Jager) te Midwolde” één van de locaties betreft, in hoeverre heeft een dergelijk 
besluit/voornemen invloed op het dossier omtrent de huisvesting van de gemeentelijke 
organisatie? 
We hebben alleen het kantoorpand met direct omliggend parkeerterrein ingezet voor de 

tijdelijke gemeentelijke opvang van vluchtelingen uit Ter Apel en aansluitend, tot 1 juli 

2026, voor de opvang van ontheemden uit Oekraïne. Het grote terrein van voormalig 

sloopbedrijf Dusseldorp te Midwolde is niet voor opvang van vluchtelingen in beeld. Voor 

wat betreft de huisvesting van de gemeentelijke organisatie worden nu eerst drie 

onderzoeksrichtingen verkend. 

 

9. In hoeverre kan het College van B&W aangeven of de gemeenteraad van het Westerkwartier 
van tevoren op de hoogte is gebracht/geconsulteerd over het voornemen om één of 
meerdere locaties aan te wijzen, danwel op het oog te hebben, danwel in voorbereiding te 
hebben voor de opvang van vluchtelingen/asielzoekers? 
a. Zo ja, op welke wijze is de gemeenteraad hieromtrent geïnformeerd? 
b. Zo nee, deelt u dan de mening dat – alleen al kijkende naar de enorme maatschappelijke 

gevolgen die asielopvang/vluchtelingenopvang mogelijk met zich mee kan brengen, 
alsmede de actieve en algemene informatieverplichting van het College van B&W op 
grond van de Grondwet en de Gemeentewet aan de voltallige gemeenteraad – dit wel 
had moeten gebeuren? Zo ja, bent u bereid dit in niet mis te verstane woorden aan de 
gemeenteraad kenbaar te maken? Zo nee, waarom niet? 

De gemeenteraad is op 24 januari 2024 over ons besluit geïnformeerd. We hebben 

daarmee gehandeld binnen het kader dat u ons in uw vergadering van 13 december heeft 

meegegeven, voor het geval we een verzoek tot opvang van vluchtelingen uit Ter Apel 

zouden ontvangen. Het debat in uw raad op 13 december heeft ons college een duidelijke 

richting gegeven hoe te handelen in het geval er wél een formeel verzoek tot 

ondersteuning zou komen. In het debat rondom de moties, met name motie 6 en 7 werd 

ons heel duidelijk dat de fracties in de raad het college de ruimte en steun gaven om in 

het geval van een formeel verzoek onze verantwoordelijkheid te nemen om tot realisatie 

daarvan over te gaan.    

10. Indien een locatie in de gemeente Westerkwartier wordt aangewezen danwel in 
voorbereiding is voor de opvang van vluchtelingen/asielzoekers, in hoeverre worden 
omwonenden/belanghebbenden/belangstellenden hierover geïnformeerd, wordt er een 
informatieavond georganiseerd, en/of op welke wijze hebben zij inspraak in het besluit 
danwel het voornemen om vluchtelingenopvang/asielopvang te realiseren? En, in het 
verlengde daarvan: welke rol ziet de portefeuillehouder weggelegd voor zichzelf in dit kader? 
Daar waar het gaat om het betrekken van omwonenden bij het realiseren van een 

vluchtelingenopvang leveren we maatwerk. De werkwijze die we tot nu toe daarbij 

hanteren is dat we een locatie aanwijzen, direct daarna de omwonenden informeren en 

een informatieavond organiseren. Op deze informatieavond kunnen zij hun mening, 

vragen en zorgen delen.  
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Vragen beantwoorden we, zorgen proberen we weg te nemen door het geven van 

informatie dan wel door het nemen van maatregelen en de mening van omwonenden 

nemen we mee in die zin dat we ons de vraag stellen of de gegeven meningen het door 

ons genomen besluit anders zouden moeten maken.  

 

11. In hoeverre is het aanwijzen van een locatie voor de opvang van asielzoekers/vluchtelingen 
een bevoegdheid van het College van B&W of van de gemeenteraad? 
Daar waar het gaat om de aanwijzing van locaties voor de opvang van ontheemden uit 

Oekraïne betreft het een bevoegdheid van de burgemeester gebaseerd op het 

staatsnoodrecht en de daaruit voortvloeiende Regeling opvang ontheemden uit 

Oekraïne. Het besluit over de inzet van het pand Dusseldorp als tijdelijke gemeentelijke 

opvang zien wij als een collegebevoegdheid op basis van het bestuurlijk kader dat u ons 

in uw vergadering van 13 december 2023 heeft meegegeven. In deze vergadering heeft u 

ons de ruimte geboden om – in geval we een verzoek tot opvang zouden krijgen – te 

handelen zoals we hebben gedaan, te weten het nemen van een besluit met direct 

aansluitend het informeren van de fractievoorzitters en nadien de gemeenteraad.  

Schriftelijke vragen van de fracties van de VVD, Sterk Westerkwartier en Lijst Dijkstra 

Jacobi d.d. 31 januari 2024 

1. De fracties doen het verzoek om een beschrijving en tijdlijn te ontvangen over de 
communicatie en de besluitvorming vanaf 10 februari 2023 tot heden van het College van 
B&W aan de gemeenteraad van de gemeente Westerkwartier over “de Groningendeal”. 
Op 7 februari 2023 hebben wij ingestemd met de bestuursovereenkomst die namens de 
Groninger gemeenten door de Veiligheidsregio Groningen is voorbereid. Doel van de 
bestuursovereenkomst, ook wel Groningendeal genoemd, was om met de staatsecretaris 
afspraken te maken over hetgeen de regio Groningen in 2o23 en 2024 doet op het gebied 
van de opvang van vluchtelingen. Op 13 februari 2023 heeft u van de Veiligheidsregio 
Groningen een informatiebrief over de bestuursovereenkomst ontvangen evenals de 
bestuursovereenkomst zelf. Deze bestuursovereenkomst is in uitvoering en de 
governance is belegd bij de Provinciale Regietafel. Over de voortgang van de 
bestuursovereenkomst als geheel hebben wij u tot op heden niet geïnformeerd. Wel 
hebben we u periodiek geïnformeerd over de prestaties die wij als gemeente 
Westerkwartier in de bestuursovereenkomst hebben opgenomen, te weten de 
huisvesting van Oekraïense ontheemden en de realisatie van flexwoningen. Over de 
voortgang van deze onderwerpen hebben respectievelijk burgemeester Van der Tuuk en 
wethouder Haze op gezette tijden uw raad van de laatste stand van zaken voorzien. 
In juni 2023 hebben we besloten om in te stemmen met de invulling van de 
randvoorwaarden die we bij de bestuursovereenkomst hebben gesteld. Het gaat om 
randvoorwaarden op het gebied van onderwijs, zorg en openbare orde en veiligheid. 
Omstreeks 15 december 2023 heeft u van de Provincie een brief ontvangen over de stand 
van zaken in Ter Apel met daarin ook een stand van zaken met betrekking tot de 
bestuursovereenkomst. 
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2. De fracties doen het verzoek om een beschrijving en tijdlijn te ontvangen over de 

communicatie en de besluitvorming vanaf 10 februari 2023 tot heden van het College van 
B&W aan de inwoners van de gemeente Westerkwartier over “de Groningendeal”. 
Over de Groningendeal als zodanig hebben we niet met inwoners gecommuniceerd.  
 

3. De fracties doen het verzoek een uitgebreide beschrijving en tijdlijn te ontvangen van het 
proces, de communicatie en de besluitvorming – alsook notulen van de Provinciale Regie Tafel 
– over de opvang van vluchtelingen in het kantoorpand Hoofdstraat 101-1 te Midwolde 
voorafgaand aan de gemeenteraadsvergadering van woensdag 13 december 2023. 
We hebben als bijlage bij deze brief de gevraagde tijdlijn weergegeven die de periode 

beschrijft van begin november 2023 tot 31 januari 2024. Over het delen van de notulen 

van de Provinciale Regietafel hebben we overleg gevoerd met de voorzitter van de PRT, 

de Commissaris van de Koning. Deze stukken kunnen momenteel nog niet worden 

gedeeld. Hiervoor is een landelijke lijn in voorbereiding. 

 

4. De fracties doen het verzoek een uitgebreide beschrijving en tijdlijn te ontvangen van het 
proces, de communicatie en de besluitvorming – alsook notulen van de Provinciale Regie 
Tafel – over de opvang van vluchtelingen in het kantoorpand Hoofdstraat 101-1 te Midwolde 
vanaf de gemeenteraadsvergadering op woensdag 13 december 2023 tot heden. 
We verwijzen u naar het antwoord op vraag 3. 

 

Mondelinge vragen van de fracties van de VVD, VZ Westerkwartier, Sterk Westerkwartier 

en Lijst Dijkstra-Jacobi in het interpellatiedebat d.d. 14 februari 2024 

VVD 

1. Wat is er gebeurd tussen de gemeenteraadsvergadering van 13 december 2023 en de 
gemeenteraadsvergadering van 24 januari 2024 dat het college van standpunt is veranderd 
om buiten de Groningerdeal om te handelen? 
Het belangrijkste verschil tussen 13 december en de periode daarna is dat er op                   

13 december geen verzoek lag en dat op 19 en 20 december wel het geval was. Het 

verzoek van 19 december betrof het leveren van 70 opvangplekken op hele korte termijn. 

Zoals hierboven omschreven hebben we als college geconstateerd daarin niets te kunnen 

betekenen waarna het verzoek weer is ingetrokken. Op 20 december ontvingen we een 

officieel verzoek van de PRT aan de Groninger gemeenten om de resterende 70 plekken 

op te vullen. Nu dit niet een verzoek op hele korte termijn betrof hebben we opdracht 

gegeven om een ambtelijk advies uit te brengen over de mogelijkheden om invulling te 

geven aan het verzoek van de PRT. Zoals gezegd heeft dit geleid tot ons besluit van 24 

januari 2024. 

Wat gaandeweg de maand december wel steeds meer duidelijk werd was dat de situatie 

in Ter Apel onhoudbaar werd. En het dilemma tussen het enerzijds zich houden aan de 

Groningendeal en anderzijds het bieden van steun op humanitaire gronden steeds meer 

op de voorgrond kwam te staan.  
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In het debat van 13 december hebben we ook aangegeven dat gemeenten in de PRT 

hebben besloten op humanitaire gronden, buiten de Groningendeal, extra plekken ter 

beschikking te stellen om te voorkomen dat mensen in de kou buiten moesten slapen. 

Dat ging om plekken in Stadskanaal en in Groningen. Er lag toen geen verzoek aan de 

gemeente Westerkwartier.  

 

Het debat in uw raad op 13 december heeft ons college een duidelijke richting gegeven 

hoe te handelen in het geval er wél een formeel verzoek tot ondersteuning zou komen. In 

het debat rondom de moties, met name motie 6 en 7 werd ons heel duidelijk dat de 

fracties in de raad, inclusief de fractie van de VVD, het college de ruimte en steun gaven 

om in het geval van een formeel verzoek onze verantwoordelijkheid te nemen.   

 

Er was volgens uw raad geen motie nodig om de urgentie van de situatie aan het college 

duidelijk te maken. In het debat werd duidelijk dat de manier waarop we in 2022 de 

crisisnoodopvang hebben georganiseerd uw raad vertrouwen gaf dat we in vergelijkbare 

omstandigheden onze rol op vergelijkbare wijze zouden pakken. Dat hebben we ook in 

de beantwoording namens ons college bevestigd.  

Ons inziens is deze consensus tussen raad en college in het debat van 13 december ook 

de reden dat de D66 fractie, gehoord hebben de reacties van de verschillende partijen en 

het college en de steun in de raad, besloten heeft motie 7 in te trekken.   

 

2. Om welke redenen heeft het college van B&W ervoor gekozen om de gemeenteraad niet te 
informeren voorafgaand aan het collegebesluit om over te gaan tot de opvang van 
vluchtelingen in Midwolde? 
In het debat op 13 december hebben we in reactie op de ingediende moties aangegeven 

hoe we – ingeval van een verzoek om extra plekken te leveren – zouden gaan handelen. 

We hebben daarbij aangegeven in dat geval de fractievoorzitters te informeren en te 

handelen op een vergelijkbare wijze als we dat in 2022 hebben gedaan. Op basis van het 

gevoerde debat in de raad hebben we geconcludeerd dat u deze werkwijze 

ondersteunde.   

 

3. Om welke redenen heeft het college van B&W ervoor gekozen om de inwoners niet te 
informeren voorafgaand aan het collegebesluit om over te gaan tot de opvang van 
vluchtelingen in Midwolde? 
Overeenkomstig de eerder in 2022 gehanteerde werkwijze hebben we de omwonenden 

direct na ons besluit en na het informeren van de fractievoorzitters op de hoogte gesteld 

van ons besluit. We zien steun voor deze handelwijze in de uitkomst van het debat dat u 

op 13 december heeft gevoerd. Dat we hierdoor niet hebben voldaan aan de 

verwachtingen van omwonenden vinden we spijtig en dat hebben we ook uitgesproken 

op de omwonendenavond op 29 januari en in directe contacten met de 

belangenverenigingen. We hebben die avond ook verbetering van de communicatie  
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beloofd. Twee weken verder konden we u reeds melden dat we goed in verbinding staan 

met omwonenden en de verenigingen.  

De zorgpunten rondom veiligheid en verkeersveiligheid hebben we met de direct 

betrokken verenigingen besproken en van een oplossing voorzien. Daags voor de 

opening van de opvang hebben we een open middag georganiseerd die druk bezocht 

was. We hebben op deze middag veel positieve reacties ontvangen.  

 

4. Welke (vervolg)besluiten moeten worden genomen om de locatie in Midwolde in het kader 
van de omgevingswet geschikt te maken voor de opvang van vluchtelingen? 
Om de locatie tijdelijk in gebruik te kunnen nemen als locatie voor de opvang van 

vluchtelingen moest college een aanvraag doen voor het toestaan van een buitenplanse 

omgevingsplanactiviteit (bopa). Deze aanvraag is gedaan en de vergunning is verleend.  

VZ Westerkwartier 

5. Zijn er onderwerpen waarvan het college op voorhand vindt dat deze niet geschikt zijn voor 
participatie? 
Dat is op dit moment niet het geval. Deze vraag zal onderdeel moeten uitmaken van het 

proces om te komen tot een visie op en beleid voor participatie, dat dit jaar zal worden 

uitgevoerd.  

 

6. Welke onderwerpen zijn dit, hoe en door wie wordt dit bepaald? Op welke grond etc. 
We verwijzen u naar ons vorige antwoord. 

 

7. Een aantal inwoners zouden geen brief hebben ontvangen over de informatieavond, hoe kan 
dit? 
Aanvankelijk was de groep omwonenden te klein bepaald (250). Op de avond van de dag 

dat de omwonendenbrieven werden verspreid, is dit door buurtvereniging De Koetsiers 

kenbaar gemaakt. De dag erna is bij de ontbrekende omwonenden een informatiebrief 

bezorgd. 

Sterk Westerkwartier 

8. Is het logisch te veronderstellen dat wethouder Stomphorst, voor wat betreft deze 
portefeuille, nu aan tafel zit van de regietafel migratie en integratie? Zo nee, waarom niet.  
De portefeuille vluchtelingen is bij de coalitievorming door partijen niet belegd. Toen het 

verzoek op 20 december 2023 ontvangen werd en het advies hierover in procedure 

kwam, heeft het college dit onderkend en op 9 januari 2023 besloten de portefeuille te 

beleggen bij wethouder Stomphorst. Dat in 2022 de burgemeester op dit dossier 

geacteerd heeft kwam destijds voort uit het feit dat GRIP-4 was afgekondigd en de 

crisisorganisatie was geactiveerd. Daarvan is nu geen sprake, waardoor het onderwerp 

tot de reguliere collegebevoegdheid behoort. Om deze reden werd het noodzakelijk de 

portefeuille te beleggen. Dit is overigens niet ongebruikelijk, er zijn meer gemeenten 

waar de portefeuille vluchtelingen niet bij de burgemeester is belegd.   
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9. Zo ja, is hij gemachtigd door de burgemeester om direct te handelen naar bevind van zaken? 
De onderwerpen rondom de vluchtelingenportefeuille behoren tot de reguliere 

collegetaken en niet tot het bestuursorgaan burgemeester. Dat is zoals gezegd alleen 

anders in situaties dat de crisisorganisatie wordt geactiveerd. Van een machtiging door 

de burgemeester is dan ook geen sprake. 

 

10. Waarom is deze portefeuille niet logischerwijs bij de eerste locoburgemeester 
ondergebracht? Zou dat niet alsnog moeten gezien de overlap met andere portefeuilles zoals 
statushouders en de Oekraïneopvang. 
Binnen het college is sprake van collegiaal bestuur. Het college neemt gezamenlijk 

verantwoordelijkheid voor onderwerpen en besluiten daarover. Op basis van affiniteit en 

draagkracht worden portefeuilles verdeeld. Oekraïneopvang is nu krachtens 

staatsnoodrecht en de Regeling opvang ontheemden Oekraïne (RooO) nog de 

verantwoordelijkheid van de burgemeester maar dat wijzigt in een collegebevoegdheid 

bij de inwerkingtreding van de Tijdelijke Wet Oekraïne. Op dat moment gaat de 

portefeuille Oekraïne over naar de portefeuillehouder Vluchtelingen.   

Lijst Dijkstra-Jacobi 

11. Is het besluit een unaniem besluit in het college geweest? 
Ja. 

 

12. Waarom heeft wethouder Stomphorst tussentijds op 9 januari opeens de portefeuille 
vluchtelingen van de burgemeester overgenomen? 
Verwezen wordt naar het antwoord op vraag 8 hierboven.  

 

13. En had deze portefeuille niet beter gepast bij wethouder Haze, eerste locoburgemeester en 
portefeuillehouder van de statushouders? 
Verwezen wordt naar het antwoord op vraag 10 hierboven. Overigens is wethouder 

Nederveen de eerste loco. 

14. Ook zouden wij graag reactie krijgen als aanvulling op vraag 2 van de VVD; dat het college 
de gemeenteraad niet vooraf heeft geïnformeerd, maar gewoon een eenzijdige mededeling, 
een monoloog richting gemeenteraad en inwoners wilde doen op 24 januari.  
We verwijzen u naar de antwoorden op vragen 1 tot en met 3. 

 

15. Moet uw collegebesluit niet een raadsbesluit worden? (Raadsvergadering vanaf 2:22:30; 
voor de context van deze vraag)  
Dat is ons inziens niet het geval. We hebben gehandeld binnen de kaders die uw raad ons 

college heeft meegegeven in het debat op 13 december. We verwijzen naar het antwoord 

op vraag 1. 
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16. Is het juridisch goed getoetst en zijn alle procedures doorlopen? Ook als mensen straks 
misschien in beroep gaan. 
Het besluit is zorgvuldig voorbereid evenals de ruimtelijke procedure. In die procedure 

hebben omwonenden rechtsmiddelen om tegen het besluit in bezwaar en beroep te 

gaan. 

 

17. Zou u kunnen aangeven of de werkgroep Dichterbij van de gemeente er wel toe doet? 
Wanneer het college op deze wijze besluiten neemt, zonder gemeenteraad, inwoners, 
participatie, communicatie en zonder het betrekken van de omgeving en zonder onderzoek 
naar draagvlak.  
Waar het gaat om participatie hebben zowel de gemeenteraad als het college de wens en 

ambitie om voor participatie een duidelijke visie en kaders te bepalen. Dit proces vindt in 

2024 plaats. 

Schriftelijke vragen van de fractie van GroenLinks en PvdA d.d. 26 februari 2024 

Deze vragen gaan over de ingekomen brief over de realisatie taakstelling huisvesting 

statushouders vanuit het college van Gedeputeerde Staten van de provincie Groningen, die als 

afschrift ook naar de gemeenteraad is verstuurd. De taakstelling voor het eerste halfjaar 2023 

is niet behaald, en ook niet binnen de hersteltermijn van zes maanden. Daarom heeft de 

Provincie deze brief gestuurd. De fracties van GroenLinks en PvdA hebben naar aanleiding 

daarvan de volgende schriftelijke vragen gesteld: 

1. Wat is de precieze betekenis van deze brieven van de provincie? 

Uit artikel 28 van de Huisvestingswet 2014 volgt de verplichting voor gemeenten om 

statushouders te huisvesten. Deze taakstelling wordt halfjaarlijks door het rijk bepaald en 

wordt naar rato van inwonertal over de gemeentes verdeeld.  

Uit artikel 124 en 124a t/m 124f van de Gemeentewet volgt dat de Provincietoezicht 

houdt op deze taakstelling en eventueel ook in kan grijpen als de gemeente niet aan haar 

taakstelling voldoet (indeplaatsstelling in geval van taakverwaarlozing). Hierbij neemt de 

Provincie de taken op dit gebied als het ware over, op kosten van de gemeente.  

Alvorens de Provincie overgaat tot indeplaatsstelling vindt er bestuurlijk overleg plaats 

tussen de gemeente en de provincie. Dit overleg heeft plaats gevonden op 1 maart 

jongstleden en een vervolgoverleg heeft plaatsgevonden op woensdag 27 maart. Hierin 

bespreken wij met de Provincie de oorzaken van de achterstand, de oplossingsrichtingen 

en bijbehorende termijnen. We zien de uitkomst van deze gesprekken met vertrouwen 

tegemoet.  

We verwachten dat de Provincie in de loop van de maand april een besluit gaat nemen. 

Wij informeren u zodra we dit besluit hebben ontvangen. 
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2. Wat zou de indeplaatsstelling kunnen betekenen voor onze gemeente, bijvoorbeeld op 

bestuurlijk, beleidsmatig en financieel gebied? 

Dit is op voorhand lastig te zeggen. In principe betekent het dat wij als gemeente niet 

meer zelf de regie hebben. De mate en vormgeving van indeplaatsstelling is een 

bevoegdheid van de Provincie. De Provincie is bevoegd om maatregelen te nemen die zij 

goeddunkt om de achterstand in te lopen op kosten van de gemeente. Dit kan variëren 

van het aanwijzen of aanstellen van een projectleider tot locaties aanwijzen voor 

flexwoningen en de realisatie zelf ter hand nemen. In beginsel kan worden gesteld dat 

het toezicht steeds ‘strenger’ zal worden naarmate er geen verbetering optreedt.  

Dit heeft consequenties op bestuurlijk, beleidsmatig en financieel gebied omdat de 

Provincieandere afwegingen kan maken dan wij zouden willen. Dit laat onverlet dat de 

provincie, net zoals wij, gehouden is aan het doorlopen van de juiste ruimtelijke, 

juridische en participatieve procedures.  

 

3. Wat zijn de risico’s voor de gemeente van deze situatie en een indeplaatsstelling? 

Zie het antwoord op vraag 2. 

 

4. Wanneer voldoet onze gemeente weer aan haar taak voor het huisvesten van 

statushouders? 

Wij streven ernaar om eind 2024 weer te voldoen aan de taakstelling. Wij zijn hierover in 

gesprek met Wold & Waard, de Provincie en andere partners. We verwachten het besluit 

van de Provincie op ons plan van aanpak medio april. We informeren u zo spoedig 

mogelijk nadien. 

 

Hoogachtend, 

burgemeester en wethouders van de gemeente Westerkwartier, 

 

A. van der Tuuk, burgemeester  

R. Kleijnen, secretaris 




